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PROTOKÓŁ Nr XI/2011
z przebiegu obrad XI zwyczajnej sesji Rady Gminy Lubiszyn

odbytej w dniu 23 września 2011r.

Sesja rozpoczęła się o godz.12.00 i zakończyła się o godz.15.25
Na sesji obecnych było 14 radnych według załączonej listy obecności.
Nieobecny: S.Andrzejewski

Do punktu 1 porządku obrad:
A.Terlecki – Przewodniczący Rady Gminy – dokonał otwarcia XI zwyczajnej sesji Rady 
Gminy Lubiszyn, witając radnych i przybyłych gości.
Stwierdził, iż na stan 15 radnych na sesji obecnych jest 14 radnych, wobec czego rada może 
obradować i podejmować prawomocne uchwały.

Do punktu 2 porządku obrad:
A.Terlecki - przedstawił proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Gminy.
4. Projekt uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy.
5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej.
6. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubiszyn 

na lata 2011-2015.
7. Projekt uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję w latach 2012-2015.
8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 

nieruchomości (Lubno, ul. Akacjowa 4b).
9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 

nieruchomości (Ściechówek 9).
10. Projekt uchwały w sprawie sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Lubiszyn.
11. Podjęcie uchwał w sprawie nadania Tytułu Honorowego „Zasłużony dla Gminy 

Lubiszyn”.
12. Projekt uchwały w sprawie zasad i trybu umarzania lub rozkładania na raty należności 

pieniężnych, mające charakter cywilnoprawny przypadające gminie i podległym jej 
jednostkom organizacyjny.

13. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Grażyny Dorsch.
14. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Lubiszyn za I półrocze 2011r.
15. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami.
16. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy miedzy sesjami.
17. Interpelacje i wnioski radnych.
18. Wolne wnioski i informacje.
19. Zamknięcie obrad sesji.
A.Terlecki – Chciałbym zaproponować 2 zmiany w dzisiejszym porządku obrad:
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1) w punkcie 3 przyjęcie również protokołu z VIII sesji Rady Gminy Lubiszyn,
2) pkt 11 usunąć z porządku obrad z uwagi na to, że na ostatniej komisji pojawiły się nowe 
kandydatury do Tytułu Honorowego Zasłużony dla Gminy Lubiszyn.
R.Jaworski – Kierownik ZUK – Chciałbym przedłożyć 2 informacje dotyczące przejęcia 
przeze mnie zakładu i informacje o pracach melioracyjnych.
T.Karwasz – Wnioskuję o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności. W trakcie redagowania uchwały błędnie 
wpisano udziały przypadające dla współwłaścicieli. Jest to oczywista omyłka i należy podjąć 
uchwałę.
A.Terlecki – Proponuję, aby ta uchwała znalazła się punkcie 11 porządku obrad.
Przewodniczący poddał pod głosowanie zaproponowane zmiany do porządku obrad:

1) Wprowadzenie do punktu 3 przyjęcie protokołów z VIII i IX sesji Rady Gminy – Rada 
Gminy przyjęła jednogłośnie.

2) Wycofanie z punktu 11 projektu uchwały w sprawie nadania Tytułu Honorowego 
„Zasłużony dla Gminy Lubiszyn” - Rada Gminy przyjęła jednogłośnie.

3) Wprowadzenie do punktu 11 projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zniesienie współwłasności - Rada Gminy przyjęła jednogłośnie.

A.Terlecki - Przedstawił proponowany porządek obrado zmianach, który został jednogłośnie 
przyjęty w niżej podanym brzmieniu:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów z VIII i IX sesji Rady Gminy.
4. Projekt uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy.
5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej.
6. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubiszyn 

na lata 2011-2015.
7. Projekt uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję w latach 2012-2015.
8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 

nieruchomości (Lubno, ul. Akacjowa 4b).
9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 

nieruchomości (Ściechówek 9).
10. Projekt uchwały w sprawie sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Lubiszyn.
11.Podjęcie uchwał w sprawie wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności.
12. Projekt uchwały w sprawie zasad i trybu umarzania lub rozkładania na raty należności 

pieniężnych, mające charakter cywilnoprawny przypadające gminie i podległym jej 
jednostkom organizacyjny.

13. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Grażyny Dorsch.
14. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Lubiszyn za I półrocze 2011r.
15.Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami.
16. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy miedzy sesjami.
17. Interpelacje i wnioski radnych.
18. Wolne wnioski i informacje.
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19. Zamknięcie obrad sesji.

Do punktu 3 porządku obrad:
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokoły z VIII i IX sesji Rady Gminy Lubiszyn.

Do punktu 4 porządku obrad:
A.Terlecki – Przedstawił projekt uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XI/63/2011.

Do punktu 5 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej.
A.Laskowiec – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XI/64/2011.

Do punktu 6 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Lubiszyn na lata 2011-2015.
A.Laskowiec – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XI/65/2011.

Do punktu 7 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję w latach 
2012-2015.
J.Bąkowski – przedstawił opinię Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników.
Rada Gminy jednogłośnie wybrała Komisję Skrutacyjną do przeprowadzenia głosowania w 
sprawie wyboru ławników na kadencję 2012-2015, w składzie:

1) J.Bąkowski – Przewodniczący
2) M.Skrzypczak – członek
3) W.Łebek – członek,

Która przystąpiła do przeprowadzenia procedury tajnego głosowania.
J.Bąkowski – przedstawił protokół z tajnego głosowania w sprawie wyboru ławników na 
kadencję 2012-2015 (protokół stanowi załącznik).
Na ławnika do Sądu Okręgowego wybrano Pana Stanisława Andrzeja Adamiaka.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę nr XI/66/2011 w sprawie wyboru ławników na 
kadencję w latach 2012-2015.

Do punktu 8 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 
bonifikaty od ceny nieruchomości (Lubno, ul. Akacjowa 4b).
J.Bąkowski – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XI/67/2011.
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Do punktu 9 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 
bonifikaty od ceny nieruchomości ((Ściechówek 9).
J.Bąkowski – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XI/68/2011.

Do punktu 10 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie sieci publicznych przedszkoli i 
oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Lubiszyn
J.Bąkowski – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XI/69/2011.

Do punktu 11 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zniesienie 
współwłasności.
J.Bąkowski – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XI/70/2011.

Do punktu 12 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie zasad i trybu umarzania lub rozkładania 
na raty należności pieniężnych, mające charakter cywilnoprawny przypadające gminie i 
podległym jej jednostkom organizacyjny.
A.Laskowiec – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XI/71/2011.

Do punktu 13 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Grażyny 
Dorsch.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XI/72/2011.

Do punktu 14 porządku obrad:
Rada Gminy zapoznała się z informacją o przebiegu wykonania budżetu Gminy Lubiszyn za 
I półrocze 2011r.
J.Obara – Czy nasze szkoły osiągnęły dobre, czy niedobre wyniki w testach?
M.Miszkiewicz – Uważam, że jest to średni wynik.
T.Karwasz – Byłem w tej sprawie w Kuratorium. Jest tzw. stamina, która składa się z 
poszczególnych ocen tzw. Składowych. Jeżeli przyjrzymy się na oceny składowe to nie jest to 
już tak dobrze. Na to rzutuje j.angielski, jest grupa przedmiotów matematycznych, 
humanistycznych. Jeżeli jeden przedmiot ma wyższą ocenę a inny niższą, to średnia jest taka.
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Wspólnie z Kuratorium zastanawiamy się nad problemami i rozwiązaniami. Dlaczego tak 
działamy? W poprzednich 2 latach były wprowadzane w naszych gimnazjach programy 
naprawcze. My, jako organ założycielski możemy zajmować się pewną dziedziną, 
niekoniecznie sposobem nauczania i ocena tego. Natomiast jesteśmy w ścisłym kontakcie z 
Kuratorium.
J.Bąkowski – To sprawozdanie jest przedstawione od strony finansowej, a od strony 
rzeczowej jak wyglądają zadania zaplanowane na ten rok do wykonania?
T.Karwasz – Generalnie wszystko to, co zostało przyjęte w planie a do tej pory nie jest 
zrealizowane jest w trakcie realizacji. Z niczego się nie wycofujemy. Czy nam się uda 
wszystko wykonać, czy nie, to jest inna sprawa. W tej chwili nie ma czegoś takiego, z czego 
byśmy zrezygnowali. Jeśli chodzi o zakup samochodu strażackiego to SA podjęte działania. 
Remont budynku urzędu gminy jest w trakcie. Gdyby nam się udało zakończyć remont a 
pogoda by sprzyjała to wnioskowalibyśmy jeszcze o pieniądze na wykonanie elewacji w tym 
roku. Kwestia dobudowania drugiego zbiornika przy oczyszczalni ścieków. Odbyliśmy kilka 
spotkań ze specjalistami w tej dziedzinie. Doszliśmy do wniosku, że to rozwiązanie, które jest 
tu w Lubiszynie jest przestarzałe i mało skuteczne. Gdybyśmy chcieli to zmodernizować to 
byłyby niemałe pieniądze. Analizujemy możliwość modernizacji, ale ubiegalibyśmy się o 
pieniądze na to. Te same pieniądze, które wydalibyśmy na bieżące remonty można by 
zainwestować w modernizację, na co otrzymalibyśmy dofinansowanie z Programu Odnowy 
Wsi w wys. Ok. 4 mln.zł.
 Za te pieniądze moglibyśmy tą oczyszczalnię całkowicie zmodernizować i wyposażyć w 
nowe urządzenia. Będziemy o tym rozmawiali przy opracowywaniu budżetu na przyszły rok.
Kwestię boiska w Baczynie na bieżąco monitorujemy. Myślę, że na początku października 
zrobilibyśmy sobie otwarcie tego boiska.

Do punktu 15 porządku obrad:
T.Karwasz – 25 lipca spotkałem się ze Starostą Gorzowskim w temacie naszych 
powiatowych dróg i w sprawie umowy PFRON-owskiej. Cały czas trwały konsultacje 
dotyczące aneksu do umowy. Byłem jeszcze wczoraj w Starostwie i wszystko jest na bieżąco. 
Jesteśmy umówieni na wtorek w celu podpisania aneksu.
26 lipca spotkałem się z Dyrektorem Agencji Rynku Rolnego Panem R.Gawlikiem, gdzie 
omawialiśmy możliwości współpracy.
27 lipca wizytowałem ośrodek zdrowia w Baczynie jak przebiegają prace z przystosowaniem 
do ogrzewania gazowego i rozdziału naszego ogrzewania i mieszkań prywatnych.
28 lipca – spotkanie z Panem Sobczyńskim w sprawie oczyszczalni ścieków.
29 lipca – spotkanie w Starostwie Powiatowym w PFRON-ie gdzie omawialiśmy szczegóły 
umowy.
Następnie byłem na dwutygodniowym urlopie.
16 sierpnia – wizyta w Euroregionie w celu podpisania umów, które na bieżąco rozliczamy z 
poprzedniego okresu w celu odzyskania pieniędzy.
21 sierpnia odbyły się Dożynki Gminne.
23 sierpnia byłem na Komisji rewizyjnej.
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24 sierpnia spotkałem się z Inspektorem Nadzoru Budowlanego w sprawie naszego 
przedszkola w Lubiszynie. Przekazałem swoje uwagi, jest tam parę usterek. Ma dojść do 
uzupełnienia dokumentacji i wykonania pewnych robót.
26 sierpnia brałem udział w Walnym Zgromadzeniu MG-6.
Następnie spotkaliśmy się z Biurem Projektów, które wykonało dla nas miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego dotyczący Baczyny. Ta firma wykonuje również m.p.z.p. 
jeziora w Wysokiej.
29 sierpnia spotkałem się w Dębnie z Panem Dyrektorem Bułkowskim. Poruszaliśmy kwestię 
możliwości rozbudowy oświetlenia na terenie naszej gminy. Proszę o zgłaszanie potrzeb w 
tym temacie. 
Byłem również w Kłodawie w Wojewódzkim Zarządzie Dróg. Omawialiśmy kwestie 
zakończenia inwestycji w Baczynie jak również kwestię odwodnienia w Wysokiej i likwidacji 
wycieku wody w Baczynie. Miasto wyraziło zgodę na utworzenie odcinka odwadniającego.
31 sierpnia spotkałem się z Kuratorem. Potem z Marszałkiem Gierczakiem i Posłem Phalem, 
gdzie omawialiśmy możliwości wsparcia inwestycji w Gminie Lubiszyn.
3 września brałem udział w Dożynkach lokalnych w Wysokiej.
4 września byłem na Dożynkach Powiatowych.
W między czasie wizytowałem kilka wsi gdzie z sołtysami przyglądaliśmy się różnym 
problemom.
7 września spotkałem się z policjantami, omawialiśmy bieżące sprawy. Następnie wziąłem 
udział w zebraniu wiejskim w Baczynie.
16 września odbyły się wybory sołeckie w miejscowości Staw po rezygnacji Pana 
J.Legezińskiego sołtysem został Pan Waldemar Prędki.
Z ważniejszych rzeczy, jakie się wydarzyły w ostatnim tygodniu to:
- Walne Zgromadzenie MG-6, w którym brała udział Pani M.Miszkiewicz.
- Wczoraj było podpisanie akcesu przystąpienia do Aglomeracji Gorzowskiej. Jest to 
stowarzyszenie, które skupia gminy ze starego woj.gorzowskiego i część gmin 
zachodniopomorskich.
- Zarządziliśmy kontrole w naszych placówkach oświatowych. Mają one na celu sprawdzenie 
sposobu organizacji pracy i bezpieczeństwa w szkołach.

Do punktu 16 porządku obrad:
A.Terlecki – 15 sierpnia brałem udział w obchodach Dnia Wojska Polskiego w Lubiszynie. 
Odbyła się uroczysta Msza św. Oraz spotkanie z kombatantami.
21 sierpnia – Dożynki Gminne, na których wszyscy byliśmy.
23 sierpnia odbyłem spotkanie z Panią Dyrektor Zespołu Szkół w Baczynie w sprawie 
podziału klasy I. W spotkaniu uczestniczył również Pan J.Bąkowski – Przewodniczący 
Komisji Oświaty i Spraw Socjalno – Komunalnych. Tego samego dnia byłem w szkole 
z Panem Przewodniczącym i Panem Wójtem gdzie wzięliśmy udział w Radzie Budowy 
boiska przy szkole w Baczynie.
23 sierpnia wziąłem również udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej. Po komisji 
spotkaliśmy się z Panem Wójtem. Tematem tego spotkania był podział klasy I w Zespole 
Szkół w Baczynie. W tym spotkaniu uczestniczył również Pan Radny Ciaś.
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Tego samego dnia jeszcze odbyłem spotkanie z Panią Dyrektor przedszkola w Baczynie. 
Dotyczyło to instalacji Internetu i udało się to zrobić.
25 sierpnia wraz z Panią Vice Wójt i radnymi z Baczyny Panem Ciasiem i Panem Obarą 
odbyliśmy spotkanie z rodzicami uczniów klasy I Zespołu Szkół w Baczynie.
W tym spotkaniu uczestniczyła również Pani Dyrektor i Kadra Nauczycielska Zespołu Szkół 
w Baczynie. Spotkanie dotyczyło podziału klasy I.
4 września tak jak Pan Wójt i część radnych wziąłem udział w Dożynkach Powiatowych w 
Santoku.
7 września uczestniczyłem w Zebraniu wiejskim w Baczynie.
12 września odbyłem spotkanie z Panem Wójtem na temat sytuacji kryzysowej w Gminie 
Lubiszyn po wichurze. Omawialiśmy sposoby reagowania.
20 września byłem Komisji Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych, Komisji Budżetu i 
Spraw Gospodarczych a następnie na wspólnym posiedzeniu Rady Gminy.

Chciałbym podziękować Pani Grażynie Brzozowskiej za pełnienie funkcji Skarbnika Gminy 
za to, że poprowadziła naszą Gminę przez te kilka miesięcy ze sporym zaangażowaniem.

Do punktu 17 porządku obrad:
J.Legeziński – Na ostatnim zebraniu wiejskim mieszkańcy zgłosili sprawę opłat za wjazd na 
cmentarz. Ta opłata wynosi 100zł. jeżeli ktoś chce wymienić pomnik to woli zapłacić komuś 
parę złotych i przenieść to. Należałoby się temu przyjrzeć. 
T.Karwasz – Jakie są sugestie, znieść, czy zmniejszyć ta opłatę?
J.Legeziński – Obniżyć.
A.Terlecki – Komisja Budżetu to przeanalizuje.
G.Miszkiewicz – Pytanie do pana Wójta. Czy możemy pomóc mieszkańcom Lubiszyna i 
Tarnowa, bo zgłaszają problem z rzeczką Ścieniawicą, która zalewa obecnie część łąk w 
Lubiszynie i część w Tarnowie.
T.Karwasz – Zalewanie jest w ogóle bardzo trudnym tematem. Tam gdzie możemy działać to 
są zasoby gminne. Podjęliśmy pewne działania w związku z tym, że dostaliśmy pracowników 
do robót publicznych i zajęliśmy się częścią tych wszystkich cieków wodnych, które 
decydowały o tym, czy dane miejscowości są zalewane. Niestety nie daliśmy rady zrobić 
wszystkiego. To się nam kończy, zawnioskowałem w tej chwili o 2 pracowników. Dzwonił 
do mnie pan Dyrektor Urzędu Pracy i mówił, że może jeszcze 3 ludzi by nam dał na 2 
miesiące. Jestem umówiony ze Starostą, bo większość to są rowy powiatowe, którymi oni w 
ogóle się nie zajmują. My z kolei nie mamy możliwości wykonywania prac na tych rowach, 
bo to nie jest nasz majątek. Dostałem telefon o problemach na rowach w Kozinach gdzie 
ludzie z depresji sami wykonali pewne prace. Robimy, co możemy. Sprawdzam czyje to są 
rowy i po kolei rozmawiam.
G.Miszkiewicz – To jest główna rzeka.
T.Karwasz – Może utworzenie spółki wodnej coś rozwiąże. Chcę zgłosić na posiedzeniu 
Związku Celowego Gmin żeby utworzyć taką ponadgminną spółkę. Wystąpiliśmy na piśmie 
do Lubuskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych.
R.Jaworski – Powiem jak to wygląda w chwili obecnej. To jest podobna sytuacja, jaka była 
zaraz po zimie gdzie poziomy wód gruntowych, szczególnie po roztopach były bardzo 



8

wysokie i one spowodowały zatory. W tej chwili ten poziom Ścieniawicy spowodowany m.in. 
tą burzą i dużą ilością zatorów, które już usunąłem. Należałoby to przejść tak jak w miesiącu 
kwietniu i udrożnić tylko same zatory. Dlatego te boczne rowy się piętrzą. Od 1 października 
będzie 2 pracowników, którzy dotychczas pracowali i mogę z nimi znowu [przejść ten kanał i 
zabrać te zatory. Na kanale ściechowskim ani chłopińskim tego nie ma. One były pogłębione. 
Zrobił to WZMiUW.
A.Laskowiec – Na wiosnę pracownik z gminy obiecał, że będzie zrobiony mostek na 
pograniczu Ściechowa i Ściechówka. Tam rolnik nie ma przejazdu do swoich posiadłości na 
terenie Ściechówka i objeżdża ileś kilometrów. Do tej pory nic nie było zrobione.
T.Karwasz – Nie damy rady wszystkiego zrobić na raz. To też nie jest jak gdyby nasze 
zadanie.
A.Laskowiec – Tam jest zerwany mostek i nie ma przejazdu.
T.Karwasz – Ten mostek jest w drodze powiatowej.
R.Jaworski – My go udrażnialiśmy.
A.Laskowiec – Mówimy nie o tej drodze.
R.Jaworski – To jest na Kanale Myślańskim a kanał jest w gestii Marszałka.
A.Laskowiec – Co rolnik ma zrobić?
R.Jaworski – Wystąpić do właściciela.
A.Terlecki – Panie Wójcie proszę to też ująć w piśmie do LZMiUW.
I.Żyliński – Jeśli już mówimy o drogach powiatowych to na Kol.Marwice jest rów k. 
Kołodzińskiego, jak zacznie tam woda spływać to utworzy się lodowisko na jezdni.
T.Karwasz – Będziemy o tym rozmawiali, bo ta droga ma być modernizowana od starej S-3 
do drogi wojewódzkiej nr 130.
I.Żyliński – Czy gmina może upomnieć rolników żeby udrożnili przepusty, chociaż na 
wjazdach na własną posesję.
M.Mołodciak – Na Kol. Marwice jest problem wycieku wód z gruntu. Też w tej sprawie 
wielokrotnie interweniowałem. Przy modernizacji tej drogi trzeba zrobić odwodnienie, bo 
inaczej nie da się tego rozwiązać doraźnie.
T.Karwasz – Jeśli chodzi o rowy to kontaktowaliśmy się nawet z Nadleśnictwami żeby na 
swoim terenie poprawili te sprawy. Na bieżąco rozmawialiśmy o tym. W powiecie będziemy 
również interweniowali. Proszę również Radnych Powiatu o wsparcie. W tej chwili kosztorys 
na drogę w Marwicach opiewa na kwotę 4 mln. Gdybyśmy chcieli to zrobić to nasz udział też 
nie będzie mały a nie możemy zapominać, że mamy majątek gminny: szkoły, przedszkola, 
drogi.
G.Skorupska – Jako Komisja Socjalna robiliśmy kontrole w szkołach. Jest kwestia dot. 
szkoły w Lubnie. Chodzi o to, że na Sali nie ma toalety w łazience. Teraz już jest chłodno i 
dzieci muszą biec do szkoły. Prośba żeby tam zrobić toaletę.
T.Karwasz – Rozmawialiśmy jak to zrobić. Rozwiązaniem jest toaleta w przedsionku. Tam 
jest również kwestia zakupu pieca. W kwestii toalety będziemy rozmawiali ze 
stowarzyszeniem może to zrobimy wspólnymi siłami.
G.Skorupska – Zgłaszaliśmy też drzewa do wycinki we wsi i na drodze Lubno-Lubiszyn. 
Czy one będą wycinane już w październiku?
T.Karwasz – Część drzew powycinaliśmy po ostatniej wichurze. Jeżeli to jest powiatowe to 
będziemy się z nimi komunikowali.
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A.Terlecki – Sygnalizowałem temat wycinki drzew na naszym obiekcie w Baczynie. Czy to 
się odbyło?
T.Karwasz – Zetniemy te topole.
G.Skorupska – Czy właściciele lokali w szkole w Baczynie dostali wypowiedzenie na c.o.?
T.Karwasz – Dostali. Podobnie w ośrodku zdrowia w Baczynie, też nastąpił rozdział.
J.Bąkowski – Powróciłbym jeszcze do tych przejazdów kolejowych. Należałoby zdjąć znaki 
lub wyciąć zakrzaczenia, aby poprawić widoczność.
T.Karwasz – Kolej jest po przetargu, podpisują umowę i przystępują do czyszczenia. 
Znaków nie zdejmą, bo przewidują użytkowanie tej linii.
J.Bąkowski – Chciałbym się zwrócić do radnych Powiatowych w sprawie naszych dróg 
powiatowych w Lubiszynie, zwłaszcza ul.Leśna i Dworcowa. Są takie dziury, że już 2 osoby 
przecięły sobie opony w samochodach. Czy są planowane jakieś łatania dziur na tych 
drogach?
M.Mołodciak – Przedwczoraj odbyło się otwarcie ofert na łatanie dróg. Ten przetarg daje 
możliwość działania do maja przyszłego roku.
J.Bąkowski – Przydałby się nadzór nad wykonawcą.
M.Mołodciak – Komisja Rewizyjna zajęła się tym i będziemy naciskali Zarząd, aby się temu 
przyjrzeć.
J.Ludniewski – Starostwo Powiatowe obowiązują zamówienia publiczne i cena jest ważna a 
wykonawcy bywają różni.
A.Terlecki – Doświadczamy tego na własnej skórze. Mam prośbę do Panów Radnych 
Powiatu żeby wspierali sprawy dotyczące naszej gminy.
J.Ludniewski – prosimy o zgłaszanie takich rzeczy na piśmie, bo łatwiej nam to przekazywać 
i uzyskiwać odpowiedzi.
A.Terlecki – na początku kadencji komisja objechała drogi i przekazaliśmy taki protokół 
Panu Staroście.
T.Karwasz – Często spotykam się z Panem Starostą, aby ustalić wspólne działania. Przy 
przetargu należałoby zwrócić uwagę na istotne warunki zamówienia, bo według mnie te drogi 
nie zostały zrobione zgodnie ani ze sztuką robót drogowych, ani zgodnie ze Specyfikacją 
istotnych Warunków zamówienia i pieniądze zostały wyrzucone w te dziury. W naszym 
odczuciu są to zmarnowane pieniądze. Rozumiem, że obowiązują nas pewne procedury, ale te 
procedury są nie tylko w formie wyłonienia, ale też wyegzekwowania jakości robót.
Starostwo nie robi nic, jeśli idzie o melioracje. Posiadacie Państwo, jako Powiat swój majątek 
i to nikogo nie interesuje. Nawet nie można uzyskać żadnej informacji i to jest dla mnie 
przerażające. Prosiłbym o wsparcie w tych działaniach.
M.Mołodciak – Wielokrotnie na sesjach powtarzałem, że to jest problem, ale to jest problem 
prawny. Formalnie Powiat ma to na ewidencji a praktycznie zgodnie z prawem wodnym ten, 
kto ma interes jest zobowiązany do utrzymania.
T.Karwasz – Chodzi o to, żeby Powiat wyegzekwował.
M.Mołodciak – Powiat wydał bardzo dużo decyzji na utrzymanie rowów na terenie Gminy 
Lubiszyn na wniosek mieszkańców.
A.Terlecki – Z większą determinacją Powiat powinien egzekwować czyszczenie rowów od 
tych, którzy odnoszą korzyści.
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R.Jaworski – Art.70 ustawy – Prawo wodne mówi, że właściciel gruntu jest właścicielem 
rowu.
M.Skrzypczak – Zdarzają się takie kuriozalne sytuacje, jak np. Kanał Myślański, który jest w 
powiatach i w 2 województwach. Od strony Myśliborza jest czyszczony a dalej nic. Powinno 
być jakieś porozumienie, aby zrobić to całościowo. Rolnicy na własny koszt robią ten kanał, 
bo nie mogą wejść na swoje pola.
M.Mołodciak – Za Kanał Myślański odpowiada Lubuski Zarząd Melioracji. Od lat nie ma 
koordynacji w sprawie konserwacji urządzeń podstawowych.
A.Terlecki – Pójdzie sygnał do Wojewódzkiego Zarządu melioracji ze strony Powiatu i ze 
strony Pana Wójta.
T.Karwasz – W niektórych tematach rozmawialiśmy również z województwem 
zachodniopomorskim, np. na temat gospodarki odpadami. Nasza gmina jest rozległa i jeśli 
idzie o śmieci trzeba ją podzielić na dwie części. Uważam, że sprawy melioracji powinny być 
rozwiązywane na szczeblu Aglomeracji Gorzów.
G.Skorupska – Są plany budowy drogi Bogdaniec- Stanowice. Czemy nie do Lubna? Zimą 
nawet nikt tego odcinka nie odśnieża. Kto robił te plany?
M.Mołodciak – Gmina Bogdaniec.
T.Karwasz – Nie było propozycji w naszą stronę, choć jest to droga powiatowa.
M.Mołodciak – Zarząd poprzedniej kadencji przyjął taką zasadę, że drogi powiatowe robione 
są na zasadzie współfinansowania. Można powiedzieć, że w tamtej kadencji dużo się zrobiło 
metodą 50:50. To była inwestycja planowana jeszcze w poprzedniej kadencji. Nie wiem, jakie 
były rozmowy z poprzednim Wójtem. Też uważam, że należało zrobić całą drogę aż do 
Lubna.

Do punktu 18 porządku obrad:
T.Karwasz – W Gminie nastąpiły zmiany kadrowe.
Pan Roman Jawroski został Kierownikiem ZUK.
Pani Blanka Leszczyńska jest kierownikiem referatu inwestycyjno-technicznego. Posiada 
wszelkie oczekiwane przez nas uprawnienia, będzie miała również pełnomocnictwa do 
wydawania decyzji.
Pani Sylwia Guszpit to pracownik, który obsługuje wnioski unijne. Tam można się zgłaszać 
po wszelką pomoc i informacje. Jest już na bieżąco prowadzona strona internetowa.
T.Karwasz przedstawił wnioski i problemy zgłaszane przez mieszkańców na zebraniach 
wiejskich (w załączeniu).
J.Domagała – Mamy w Wysokiej działkę gminną. Zaplanowaliśmy tan centrum 
rozrywkowo-sportowe. Trzeba rozpocząć działania żeby to powstało, bo to nie jest inwestycja 
na jeden rok.
J.Obara przedstawił Stanowisko Komisji Rewizyjnej w sprawie przeprowadzonej kontroli 
umów dotyczących projektu realizowanego przez Gminę Lubiszyn i Lubuskie Stowarzyszenie 
Rozwoju Regionalnego „Rozwój” w Gorzowie Wlkp. oraz Protokół z kontroli wykonania 
remontu drogi powiatowej nr 1420F w m. Ściechów. (stanowią załączniki).
A.Terlecki odczytał wystąpienia Sołtysa wsi Kozin (w załączeniu). Poprosił Komisję 
Rolnictwa o rozpoznanie sprawy.
R.Jaworski przedstawił informacje:
1) w sprawie przekazania zakładu usług komunalnych przez H.Rudominę.
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2) w sprawie wykonanych prac melioracyjnych na terenie Gminy Lubiszyn.
A.Laskowiec – Korzystając z obecności Radnych Powiatu chciałabym zapytać o drogę 
Ściechów- Ściechówek. Przy wjeździe do Ściechowa na zakręcie były znaki tzw. sierżanty, a 
w tej chwili ich niema. Samochody wpadają do rowu.
M.Mołodciak – Przekażę tą informację.
A.Bogusz – Na drodze Gajewo-Mystki jest most, który jest podmyty i grozi zawaleniem.
T.Karwasz –Myślałem, że to już jest zrobione.
S.Kałużny – Nic tam nie zrobili.

Do punktu 19 porządku obrad:
A.Terlecki dokonał zamknięcia obrad XI sesji Rady Gminy.

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała:
K.Wiśniewska


